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12.08 Woudenberg maatwerkrapportage: Wat is de reden, bij intensivering 
basistaken, dat er vanuit de gemeente geen definitieve opdracht verstrekt is voor 
plan van aanpak armoede op scholen en wat is de uitkomst van het gesprek 
hierover?

In maart 2023 heeft GGD regio Utrecht (GGDrU) een onderzoeksopzet voorgelegd aan 
de gemeente Woudenberg m.b.t. het onderzoek ‘Signaleren van armoede bij 
leerlingen in het basisonderwijs in Woudenberg’. Door personele wisselingen is hier 
verder geen gevolg aan gegeven. De GGDrU is toen wel met een aantal 
voorbereidende werkzaamheden gestart (gesprek met JGZ-professionals Woudenberg 
en analyse onderzoeksgegevens). Voortschrijdend inzicht zorgt ervoor dat de verdere 
uitvoering van het onderzoek nu niet zinvol meer lijkt.

De GGDrU heeft met ons haar bevindingen van het onderzoek tot nu toe gedeeld en 
het laatste deel van het onderzoek (de interviews) wordt niet verder uitgevoerd, 
gezien de volgende bevindingen: 1) de uitkomst van het verkennend gesprek met JGZ,
2) de feiten en cijfers over het percentage armoede van gezinnen met kinderen in de 
basisschoolleeftijd in de gemeente Woudenberg en 3) materialen die er blijken te zijn 
rondom signaleren van armoede voor scholen.

De ontvangen uitkomsten zullen met de raad worden gedeeld.

GGDrU adviseert om geen vervolg te geven aan het onderzoek signaleren van 
armoede bij leerlingen in het basisonderwijs in Woudenberg. De signalering van 
armoede op basisscholen wordt uitgevoerd door JGZ. De JGZ is een belangrijke 
schakel in het signaleren en voorkomen van de gevolgen van armoede én in het 
ondersteunen van gezinnen in armoede bij de opvoeding van kinderen. De JGZ-
professionals werken volgens een werkinstructie armoede. JGZ-professionals in 
Woudenberg geven aan dat er op dit moment in geen specifieke signalen van scholen 
zijn voor wat betreft armoede. De JGZ-professionals merken wel op dat, sinds de 
benzineprijzen zijn gaan stijgen en de rekeningen oplopen voor de gasprijzen, ouders 
aangeven dat dit wel invloed heeft. Het merendeel van de ouders geeft aan het te 
redden, maar dat ze wel beter moeten opletten met hun financiën.

Verder is ook signalering door scholen zelf van belang. Daarom adviseren wij om met 
de scholen in gesprek te gaan om de handreiking ‘Omgaan met armoede op scholen’ 
onder de aandacht te brengen. De vrijgekomen uren van het onderzoek en inzet van 
de adviseur gezondheidsbevordering, daar zijn nog gesprekken over hoe deze uren in 



te zetten.

Wat is de oorzaak van de toename voor het verlenen van vrijstelling leerplicht? 1.In 2022 was er al een toename van jonge kinderen met niet Westerse achtergrond 
die niet mee kunnen doen in onderwijs en eerst zorg nodig hebben vanuit 
kinderdagcentrum voor kinderen met ontwikkelingsachterstand, echter deze centra 
hebben ook weer wachttijd. De toename vrijstelling van jonge kinderen wordt niet 
alleen in Woudenberg gezien, maar ook landelijk. Dit kan te maken hebben met 
grotere stroom nieuwkomers. Deze jonge kinderen geef je vaak maar een vrijstelling 
voor 1 of 2 jaar, dus de GGD heeft ook te maken met meer herhalingsonderzoeken. De
doorontwikkeling van passend onderwijs gaat langzaam. Het is voor de toekomst de 
bedoeling dat onderwijs en kinderdagcentra intensiever samenwerken. Dan krijgt het 
kinderdagcentrum een Brinnumer (onderwijs) en hoeft er geen vrijstelling meer te 
komen. Er zijn hierover pilots bezig. Meer valt te lezen bij kamerbrief blz 6 Kamerbrief 
over uitwerking verzuimaanpak | Kamerstuk | Rijksoverheid.nl

Er is in Woudenberg een goede samenwerking met ketenpartners rond 
vroegsignalering ontwikkeling. Wel is het zo dat er lokaal geen gespecialiseerde 
peuterspeelzaal is, wat zou kunnen leiden tot meer vrijstellingen.

2.Wat ook mee zou kunnen spelen: in Woudenberg staat een woonvoorziening voor 
jeugdigen van Reinaerde. Dit zijn vaak kinderen met een ernstige 
ontwikkelingsachterstand. Als de kinderen daar ingeschreven staan in GBA, heb je in 
de gemeente dus naar verhouding meer kinderen met ontwikkelingsachterstand die 
beroep doen op een vrijstelling. Voor deze adviezen wordt het woonplaatsbeginsel 
gehanteerd.


